
 
 
 

Pararatsastuskomitean kokous 07/2024    MUISTIO 
 
Aika: 17.10.2024 klo 19–20.30 
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 

Mia Honkavuori   poissa 
           Tanja Sellman- Rauhamäki 

Maritta Enqvist   
Leena Niemistö   
Marika Ylitolva  
Jonna Aaltonen 

 
Salli Saarela, SRL sihteeri  poissa 
Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja  poissa 

   
 
Käsiteltävät asiat 
 

 
1. Kokouksen avaus 
• Puheenjohtaja toimii sihteerinä 
• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.04 

 
 

2. Edellisen 6/24 pöytäkirjan hyväksyminen 
• Päätös; hyväksytään pöytäkirja 

 
 

3. Koulutusasiat 
• Pararatsastuksen avustajakoulutus. Koulutus ei toteutunut vähäisen 

ilmoittautumismäärän vuoksi.  
--> Jatkossa on syytä tarkastella mahdollisuutta järjestää koulutus niillä talleilla 
missä pararatsastus- ja SO-ratsastustoimintaa on eli koulutus olisi 
paikkasidonnaista. Tällöin osallistuja minimäärävaade on pienempi eikä 
majoituskulu nosta osallistujille kurssin kokonaiskustannusta. On kuitenkin 
suunniteltava kulurakenne järkeväksi järjestelyjen osalta (esim 
kouluttajakustannukset). Pätkä mukana suunnittelussa jatkossakin.  

 
 

4. Special Olympics- toiminta/ Maritta 
• Harjussa SO-mestaruuskilpailut 22.9. Startteja la 29 ja su 27 
• Kylämäki tarjonnut mahdollisuutta SO-kisoihin ja mahdollisesti ensi vuonna kilpailut 

siellä.  
• 11.-13.10. oli SO monilajileiri Pajulahdessa ja ratsastus oli yksi lajeista. Ratsastus 

toteutettiin Korpikylän tallilla, yhteensä 12 ratsastajaa ja valmentajina minä ja Tarja 
Altomaa  

 
 

5. Vammaisjärjestöt/ Leena 

• Järjestökontaktointeja ei ole edistetty. 
 

6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 



 
 

• Leena luvannut syksyksi kysellä kilpailuja Porvoon Ratsutallilta. Mahdollisesti 
Porvoossa ja Savijärvellä järjestettävät kilpailun olisivat tasoltaan harjoituskilpailu 
lainahevosilla. 

• Yhdistetyt aluemestaruudet pidetty Wesundassa 21.9. Esra, Häme, L-S ja Kaakko. 
Mestaruudet jaettiin yhdistettynä I- III ja IV-V. 

• Korpilahden Ratsastajat järjestävät seurakilpailun joulukuun alussa.  

• Keski-Suomen alueella Mari Varonen ja Riikka Saastamoinen jalkautuvat alueen 
talleille kertomaan pararatsastuksen “vaatimuksista” sekä 
esteettömyysnäkökulmasta.  

 
7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat 
• 2.11 Ypäjän kansallisissa parakouluratsastusluokat (kansallinen + alue) 
• Jonna tarkisti, että alue- ja kansallisen rankingpisteissä on huomioitu kauden 2024 

ratsastetut kilpailut. 
 

 
8. Tuomaritoiminta ja -koulutus 

• Ei kommentoitavaa 
 

 
9. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.) 

 
 
 

10.  Sääntöasiat 
o Joitain FEI:n sääntöehdotuksia tullut ensi vuodelle, jotka Eeva käy läpi 
o Nykyiset säännöt eivät vastaa FEI:n sääntöjen rakennetta, joten muutoksia 

rakenteeseen todennäköisesti tarpeen tehdä. 
o Lisäksi tarvitaan erillinen luokittelusääntö.  

--> todetaan, että tätä sääntö pitää työstää luokituksen ja luokittamisen 
asiantuntija 

o 2025 sääntömuutosehdotukset 15.9. auki liiton nettisivuilla → ei ehdotuksia 
seuroilta 

 
11. Luokitteluasiat 

• Seuraava luokittelutilaisuus Ypäjällä 22.-23.11.2024. 
 
12. Materiaalit  

• Esite tehty ja painettu 400 kpl. Salli selvittää lopullisen hinnan. 256,10€ 
• Esitteet Ressulla säilytyksessä 

 
13. Seuraava kokous;  

• 14.11.2024 klo 19 Teams 
 
      14. Muut asiat 

• Pararatsastuskomitea käsitteli sähköpostikokouksessa 9.10 Wesundassa 
järjestetyn parakouluratsastuksen yhdistetyn aluemestaruuden 
tuomaritukihakemuksen ja yksimielisesti päätti myöntää tuen 100€ aikataulukriteerin 
täyttymättä jäämisestä huolimatta. 

• Päivitetty toimintasuunnitelma ja vuosikello 2025.  
--> Ressulta ehdotus, että SM- ja aluemestaruuskilpailujen järjestäjän “etsiminen” 
kirjataan alkuvuoteen. Eeva päivittää materiaaleihin. 

• Pätkä Anttila on esittänyt, että tilataan apuvälinekassiin Double Neck Strap Extra 
Long Add. Hinta 27,32 €. Komitea päätti hankkia varusteen ja Salli tilaa.  



 
 

--> Sallillta tuli tähän liittyen sähköposti 16.10.24; 
“..tarkempien selvittelyjen jälkeen tarvitaankin se koko kaulahihna ja käsikahva eli 
se kuvassa oleva tuote oli vain lisäosa, joka maksoi sen 27 €. Tuo varsinainen 
kaulahihna maksaa siis n. 87 € + postikulut n. 25 € eli hankinnalle tuleekin 
enemmän hintaa, n. 115 € ” 
--> komitea keskusteli asiasta tulleen lisäinfon perusteella ja yksimielisesti päätti, 
että lisäkustannuksesta huolimatta kaulahihna ja käsikahva tilataan. 

• Komitea pohtii lajiseminaarin sisältöä ja aikataulua.  
--> Komitea keskusteli asiasta ja päätti ettei tänä vuonna järjestetä lajiseminaaria. 
Panostus vuoden 2025 Hevoset Messujen yhteydessä pidettävään lajitapaamiseen. 

• Komitean kokoonpanossa puolet erovuoroisia tulevalle kaudelle. Salli selvittää 
komiteahaun aikataulun. Jonna ja Eeva ovat ilmoittaneet etteivät ole käytettävissä 
seuraavalla 2-vuotiskaudelle. Haku auki 15.11 asti.  
Hae mukaan SRL:n lajikomiteaan kausille 2025-2026 - Suomen Ratsastajainliitto 
(ratsastus.fi) 

 
17. Kokouksen päättäminen 
  

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.47 
 

https://www.ratsastus.fi/tiedotteet/hae-mukaan-srl-n-lajikomiteaan-2025/
https://www.ratsastus.fi/tiedotteet/hae-mukaan-srl-n-lajikomiteaan-2025/

